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Referat af bestyrelsesmøde på Århus Akademi den 30. maj 
2024 
 
Deltagere: Gitte Sommer Harrits, Terje Vammen, Jonna Fonnesbæk Hansen, Maja Horst, Helle 

Mølgaard Pedersen (deltager virtuelt), Peter Hall, Nicolai John Kirk Kirkegaard, Nanna 
Bygvrå Laursen fra 1ab, Tine Ørum Secher og Mette Jespersen   

Afbud fra: Maja Horst, Andreas Vind, Anastacia Juel Egenfeldt 1o,  

 

 Dagsorden Referat 

Pkt. 1 Godkendelse af referat  
Bilag 1. Referat fra ekstraordinære 
bestyrelsesmøde 
 

Ingen kommentarer til det udsendte referat. 

Pkt. 2 Økonomiopfølgning 1. kvartal 
Bilag 2: Økonomiopfølgning  
 

Mette Jespersen gennemgår økonomiopfølgningen. 
Overordnet udvikler økonomien sig som budgetteret. 
Vi har et lidt større overskud end forventet, idet vi på 
flere poster har et mindre forbrug.  
Vi har lige nu en høj likviditet, idet BUVM har udbetalt 
for højt et tilskud, som løbende betales tilbage. Det 
betyder, at vi i marts 2024 havde en likviditet på 22 
mio. kr. Likviditeten betyder, at vi har en øget 
renteindtægt. 
 
Personaletilpasningen er gennemført, men har været 
meget hård. Det har ikke betydet sygemeldinger. 
 
Peter Hall bekræfter at det har fyldt meget og har 
påvirket alle. Mette Jespersen oplyser, at ledelsen er 
meget bevidste om de følger, som 
personaletilpasningen har medført.  
 
Vi har ansat en studentermedhjælp i 
administrationen, men det er lige nu usikkert, om det 
bliver en tilstrækkelig løsning. 
 
Bestyrelsen tager økonomiopfølgningen til 
efterretning. 
 

Pkt. 3 Mundtlig orientering om 
udvikling i forhold til optagelse 
og kapacitetsfastsættelsen for  
optageproces 2024  
 

Mette Jespersen orienterer om skolens kapacitet. Vi 
har fået en kapacitet på 224 på hf, mens vi ikke har et 
fastsat loft på stx. 
Vi oplever i disse dage lidt flere henvendelser på både 
hf og stx. Vi arbejder derfor stadig ud fra 7 nye 1.hf-
klasser, mens det er usikkert, om vi får en stor 1.stx 
med flere studieretninger eller 2 små 1.stx-klasser. 
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Vi håber selvfølgelig stadig på en 
kapacitetsopskrivning, hvis det viser sig, at der 
kommer mange eftertilmeldere. 
 
Tine Ørum Secher orienterer derefter kort om status 
på optagelse i forhold til elevsammensætningen. Det 
er igen i år meget positivt, at en ret stor andel af vores 
1.hf-ansøgere kommer udefra (ikke direkte fra 
grundskolen). Vi har netop modtaget de endelige 
uddannelsesparathedsvurderinger, men vil først i 
slutningen af juni endeligt kunne optage elever, der 
kommer direkte fra grundskolen. 
 

Pkt. 4 Opsamling på dette års 
strategiske indsatsområder  
Bilag 3: Oversigt over indsatser 
2023-2024 
 

Bestyrelsen orienteres i bilag 3 om årets indsatser. 
Formandskabet og ledelsen har i planlægningen af 
dette møde besluttet at have et oplæg om en af årets 
store indsatser, nemlig skriftlighedsprojektet i dansk. 
 
Jeanette Smærup og Rasmus Peder Sørensen 
orienterer bestyrelsen om formålet med 
skriftlighedsprojektet, og de redegør ligeledes for 
struktur og indhold. Det har været vigtigt at arbejde 
med at give eleverne en større følelse af at mestre 
skriveprocesser frem mod den skriftlige eksamen. 
Skriftlighedsprojektet har også fået eleverne på 2.hf 
til at aflevere meget mere end tidligere. 
Som en del af projektet har læsevejledningen og 
dermed også SPS været indtænkt. Både elever og 
lærere udtrykker stor tilfredshed med projektet, og 
det vil med mindre justeringer blive gentaget det 
kommende skoleår. 
 
 
Bestyrelsen udtrykker stor ros til de to oplægsholdere 
og er positiv over for skolens afviklede indsatser. Der 
drøftes også, hvordan netop dette projekt kan have 
betydning for elevernes videre uddannelsesforløb; 
herunder også deres studiekompetencer. 
 

Pkt. 5 Fastsættelse af det kommende 
år strategiske indsatsområder  
Bilag 4: Oversigt over indsatser 
2024-2025 
Bilag 5: Projektansøgning til 
regionen.  
 

I forlængelse af oplægget om skriftlighedsprojektet 
får bestyrelsen et oplæg om et kommende 
indsatsområde. Skolen har sammen med Horsens 
HF og VUF og Herning HF og VUC ansøgt regionens 
Uddannelsespulje om midler til et matematikprojekt 
med udgangspunkt i ”Det tænkende klasserum”. 
Matematikvejleder Kristian Schack Blom holder et 
oplæg om tankerne bag projektet. Der vil bl.a. blive 
arbejdet med opgavetyper, gruppedannelse og 
elevaktivitet. 
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Tine Ørum Secher redegør i forlængelse af oplægget 
kort for indsatserne i det kommende skoleår. Ligesom i 
år har ledelsen vægtet, at vi arbejder med sociale og 
faglige indsatser. Der er også behov for at evaluere 
vores SPS-områder. Mette Jespersen tilføjer, at det er 
ledelsens vurdering, at en 3-årig planlæggelse af en stx-
klasse (flow-klasse) er oplagt at undersøge. Samtidig kan 
der blive behov for at få en SPS-medarbejder, der er 
tættere knyttet til skolen og elevens undervisning. 
 
Bestyrelsen tilslutter sig indsatserne. 

Pkt. 6 Orientering om politisk 
interessevaretagelse i forhold til 
eventuelle ændringer i  
ungdomsuddannelsessystemet  
  
 

Mette Jespersen orienterer bestyrelsen om den 
aktuelle om politisk interessevaretagelse i forhold til 
eventuelle ændringer i  
Ungdomsuddannelsessystemet: 

• Arbejdet i HPX-advisoryboard 
• Overvejelser om karakterkravet til de 

forskellige ungdomsuddannelser 
• Arbejdet i forhold til 2-årigt stx 

 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

Pkt. 7 Orientering om kommende 
investeringer  

Mette Jespersen orienterer om det igangsatte 
vedligeholdelsesarbejde; murværk og udskiftning af 
punkterede vinduer. Derudover vil der blive indkøbt 
klassemøbler til 2 lokaler på 100-gangen. I forhold til 
projektet ”Det tænkende klasserum” vil der blive 
investeret i whiteboards til 3 klasselokaler. 
 
Vi afventer stadig svar på fondsansøgningen om 
midler til en multibane. 
 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

Pkt. 8 Mødeplan for det kommende år  
 

Ingen kommentarer til den udsendte mødeplan. 
 

Pkt. 9 Eventuelt  Ingen kommentarer. 

 
Referat/Tine Ørum Secher 
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Referat af bestyrelsesmøde på Århus Akademi den 30. maj 
2024 
 
Deltagere: Gitte Sommer Harrits, Terje Vammen, Jonna Fonnesbæk Hansen, Maja Horst, Helle 


Mølgaard Pedersen (deltager virtuelt), Peter Hall, Nicolai John Kirk Kirkegaard, Nanna 
Bygvrå Laursen fra 1ab, Tine Ørum Secher og Mette Jespersen   


Afbud fra: Maja Horst, Andreas Vind, Anastacia Juel Egenfeldt 1o,  


 


 Dagsorden Referat 


Pkt. 1 Godkendelse af referat  
Bilag 1. Referat fra ekstraordinære 
bestyrelsesmøde 
 


Ingen kommentarer til det udsendte referat. 


Pkt. 2 Økonomiopfølgning 1. kvartal 
Bilag 2: Økonomiopfølgning  
 


Mette Jespersen gennemgår økonomiopfølgningen. 
Overordnet udvikler økonomien sig som budgetteret. 
Vi har et lidt større overskud end forventet, idet vi på 
flere poster har et mindre forbrug.  
Vi har lige nu en høj likviditet, idet BUVM har udbetalt 
for højt et tilskud, som løbende betales tilbage. Det 
betyder, at vi i marts 2024 havde en likviditet på 22 
mio. kr. Likviditeten betyder, at vi har en øget 
renteindtægt. 
 
Personaletilpasningen er gennemført, men har været 
meget hård. Det har ikke betydet sygemeldinger. 
 
Peter Hall bekræfter at det har fyldt meget og har 
påvirket alle. Mette Jespersen oplyser, at ledelsen er 
meget bevidste om de følger, som 
personaletilpasningen har medført.  
 
Vi har ansat en studentermedhjælp i 
administrationen, men det er lige nu usikkert, om det 
bliver en tilstrækkelig løsning. 
 
Bestyrelsen tager økonomiopfølgningen til 
efterretning. 
 


Pkt. 3 Mundtlig orientering om 
udvikling i forhold til optagelse 
og kapacitetsfastsættelsen for  
optageproces 2024  
 


Mette Jespersen orienterer om skolens kapacitet. Vi 
har fået en kapacitet på 224 på hf, mens vi ikke har et 
fastsat loft på stx. 
Vi oplever i disse dage lidt flere henvendelser på både 
hf og stx. Vi arbejder derfor stadig ud fra 7 nye 1.hf-
klasser, mens det er usikkert, om vi får en stor 1.stx 
med flere studieretninger eller 2 små 1.stx-klasser. 







 


 


 


Vi håber selvfølgelig stadig på en 
kapacitetsopskrivning, hvis det viser sig, at der 
kommer mange eftertilmeldere. 
 
Tine Ørum Secher orienterer derefter kort om status 
på optagelse i forhold til elevsammensætningen. Det 
er igen i år meget positivt, at en ret stor andel af vores 
1.hf-ansøgere kommer udefra (ikke direkte fra 
grundskolen). Vi har netop modtaget de endelige 
uddannelsesparathedsvurderinger, men vil først i 
slutningen af juni endeligt kunne optage elever, der 
kommer direkte fra grundskolen. 
 


Pkt. 4 Opsamling på dette års 
strategiske indsatsområder  
Bilag 3: Oversigt over indsatser 
2023-2024 
 


Bestyrelsen orienteres i bilag 3 om årets indsatser. 
Formandskabet og ledelsen har i planlægningen af 
dette møde besluttet at have et oplæg om en af årets 
store indsatser, nemlig skriftlighedsprojektet i dansk. 
 
Jeanette Smærup og Rasmus Peder Sørensen 
orienterer bestyrelsen om formålet med 
skriftlighedsprojektet, og de redegør ligeledes for 
struktur og indhold. Det har været vigtigt at arbejde 
med at give eleverne en større følelse af at mestre 
skriveprocesser frem mod den skriftlige eksamen. 
Skriftlighedsprojektet har også fået eleverne på 2.hf 
til at aflevere meget mere end tidligere. 
Som en del af projektet har læsevejledningen og 
dermed også SPS været indtænkt. Både elever og 
lærere udtrykker stor tilfredshed med projektet, og 
det vil med mindre justeringer blive gentaget det 
kommende skoleår. 
 
 
Bestyrelsen udtrykker stor ros til de to oplægsholdere 
og er positiv over for skolens afviklede indsatser. Der 
drøftes også, hvordan netop dette projekt kan have 
betydning for elevernes videre uddannelsesforløb; 
herunder også deres studiekompetencer. 
 


Pkt. 5 Fastsættelse af det kommende 
år strategiske indsatsområder  
Bilag 4: Oversigt over indsatser 
2024-2025 
Bilag 5: Projektansøgning til 
regionen.  
 


I forlængelse af oplægget om skriftlighedsprojektet 
får bestyrelsen et oplæg om et kommende 
indsatsområde. Skolen har sammen med Horsens 
HF og VUF og Herning HF og VUC ansøgt regionens 
Uddannelsespulje om midler til et matematikprojekt 
med udgangspunkt i ”Det tænkende klasserum”. 
Matematikvejleder Kristian Schack Blom holder et 
oplæg om tankerne bag projektet. Der vil bl.a. blive 
arbejdet med opgavetyper, gruppedannelse og 
elevaktivitet. 







 


 


 


 
Tine Ørum Secher redegør i forlængelse af oplægget 
kort for indsatserne i det kommende skoleår. Ligesom i 
år har ledelsen vægtet, at vi arbejder med sociale og 
faglige indsatser. Der er også behov for at evaluere 
vores SPS-områder. Mette Jespersen tilføjer, at det er 
ledelsens vurdering, at en 3-årig planlæggelse af en stx-
klasse (flow-klasse) er oplagt at undersøge. Samtidig kan 
der blive behov for at få en SPS-medarbejder, der er 
tættere knyttet til skolen og elevens undervisning. 
 
Bestyrelsen tilslutter sig indsatserne. 


Pkt. 6 Orientering om politisk 
interessevaretagelse i forhold til 
eventuelle ændringer i  
ungdomsuddannelsessystemet  
  
 


Mette Jespersen orienterer bestyrelsen om den 
aktuelle om politisk interessevaretagelse i forhold til 
eventuelle ændringer i  
Ungdomsuddannelsessystemet: 


• Arbejdet i HPX-advisoryboard 
• Overvejelser om karakterkravet til de 


forskellige ungdomsuddannelser 
• Arbejdet i forhold til 2-årigt stx 


 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 


Pkt. 7 Orientering om kommende 
investeringer  


Mette Jespersen orienterer om det igangsatte 
vedligeholdelsesarbejde; murværk og udskiftning af 
punkterede vinduer. Derudover vil der blive indkøbt 
klassemøbler til 2 lokaler på 100-gangen. I forhold til 
projektet ”Det tænkende klasserum” vil der blive 
investeret i whiteboards til 3 klasselokaler. 
 
Vi afventer stadig svar på fondsansøgningen om 
midler til en multibane. 
 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 


Pkt. 8 Mødeplan for det kommende år  
 


Ingen kommentarer til den udsendte mødeplan. 
 


Pkt. 9 Eventuelt  Ingen kommentarer. 


 
Referat/Tine Ørum Secher 
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